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Izvješće o sudjelovanju na Europskom forumu za osiguravanje 
kvalitete u visokom obrazovanju  
(23. – 25.11. 2017., Aktivnost 1.6.1.- dio aktivnosti) 

 
Sudjelovali:  
AZVO: 
Đurđica Dragojević 
Dr. sc. Vesna Dodiković – Jurković  
Mr. sc. Sandra Bezjak 
Dr. sc. Irena Petrušić 
Marina Grubišić 
 
MLAZ:  
Fabio Faraguna 
Katarina Faraguna 
 
Izvješće sastavila:  
Đurđica Dragojević 
 
Europski forum za osiguravanje kvalitete visokog obrazovanja(European Quality Assurance 
Forum – EQAF) središnja je godišnja konferencija koju organizira grupa E4 (ENQA, ESU, EQAR, 
EUA, EURASHE) i koja okuplja studente, visoka učilišta i agencije koje se bave osiguravanjem 
kvalitete visokog obrazovanja. Svrha događanja je upoznavanje s novitetima u ovom poslu te 
umrežavanje s kolegama. Detaljan program je privit ovom izvješću, a budući da je riječ o 
konferenciji s više od 500 sudionika i desecima predavanja i radionica, navodimo samo 
najvažnije za AZVO. Cjeloviti tekstovi radova i prezentacija dostupni su na adresi 
http://www.eua.be/activities-services/events/event/2017/11/23/default-calendar/12th-
european-quality-assurance-forum?tab=presentations.  
 
Na uvodnoj sesiji, Oliver Vettori sa Sveučilišta u Beču je nabrojio najvažnije promjene koje su se 
dogodile u svijetu u posljednjih 12 godina koliko EQAF postoji sa zaključkom da je nužno bolje 
educirati ljude koji se bave OK u VO a kako bi se mogli služiti najsuvremenijim digitalnim 
tehnologijama te baratati pojmovima i istraživačkim metodama iz više relevantnih disciplina – 
od psihologije i sociologije do ekonomije i menadžmenta.  
Od radionica koje su uslijedile, izdvajamo:  

 Norveška agencija NOKUT provela je polustrukturirane intervju s uzorkom nastavnika u 
VO da bi utvrdila je li došlo do promjena nakon desetljeća rada i reformi. Utvrdilo se da 
doista jest došlo do veće usmjerenosti na kvalitetu nastave kao što je i bio cilj 
osiguravanja kvalitete, međutim nastavnici smatraju da je uzrok tome bila promjena 
konteksta VO te da je poticaj za promjene došao od njihovih kolega unutar struke a ne od 
sustava za OK.  
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 ENQA je predstavila rezultate upitnika o povezanosti osiguravanja kvalitete i priznavanja 
inozemnih kvalifikacija i razdoblja studija; ova prezentacija i povezani radovi poslužili su 
kao temelj internoj uputi AZVO za vrednovanje priznavanja na visokim učilištima u 
sklopu postupaka poput reakreditacije.  

 Radionica o novim ESG-ima je bila interaktivna i prvenstveno poslužila djelatnicama 
AZVO-a da steknu uvid u to koliko su europske prakse, od uloge ministarstava do 
zakonskog okvira, slične hrvatskima. Detaljnije na ove teme će se raspravljati na 
radionicama u sklopu projekta EQUIP u veljači i ožujku 2018. godine.  

 Djelatnici koji rade na OK na Sveučilištu u Beču su pojasnili kako na njihov rad utječe rad 
Florence Nightingale koja je prema njima velik dio svog uspjeha postigla predanim 
prikupljanjem podataka i onda njihovim sažimanjem na način prilagođen publici. Dok je 
npr. za vojnike radila kratke listiće s najvažnijim informacijama i slikama, kad je tražila 
financiranje od britanske kraljice prikazala joj je samo nekoliko grafova koji su jasno 
navodili na zaključak o tome koje će investiciji najbolje smanjiti smrtnost na ratištu.  

  
 
Konačno, djelatnica Đurđica Dragojević je u suradnji s kolegicom dr. sc. Marinom Matešić i 
predstavnicima doktoranada, Katarinom i Fabiom Faraguna iz Udruge mladih znanstvenika 
MLAZ, predstavila reakreditaciju doktorskih studija u Hrvatskoj u radu i prezentaciji Rescuing a 
misinterpreted Bologna reform: quality assurance of the third cycle in Croatia; prezentaciju je 
pohodilo 20-ak ljudi koji su pokazali veliki interes za detalje ovog vrednovanja.  
 
 


